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PM 2015:78 RI (Dnr 122-609/2015) 

 

 

Redovisning av arbetet med effektivisering av stadens 

administrativa lokaler  
 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Rapport, ”Redovisning av arbetet med effektivisering av stadens administrativa 

lokaler”, godkänns. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Karin Wanngård anför följande. 

 

Ärendet 

 

Kommunstyrelsen beslutade den 6 februari 2013 §8 i ärendet ”Effektivisering av 

stadens administrativa lokaler” (dnr 308-1345/2012) om en inriktning för att flytta ett 

antal förvaltningar och bolag från centrala lägen i staden till ytterstaden. Detta ärende 

är en redovisning av arbetet med effektivisering av stadens administrativa lokaler.   

 

Beredning 

 

Ärendet har beretts av stadsledningskontoret och Stockholms Stadshus AB.  

 

Mina synpunkter 

 

Stockholm ska som stad hålla samman. Den inriktning som presenterades i vår 

plattform och den budget som kommunfullmäktige antog i november är att skapa en 

jämlik och hållbar stad. De viktigaste insatserna för att minska klyftorna handlar om 

att prioritera jobb och utbildning. Men även samhällets infrastruktur i form av 

serviceutbud och lokala centrums livskraft är viktiga beståndsdelar i att skapa en 

sammanhållen stad. Därför fick kommunstyrelsen uppdraget i 2015 års budget att 

utarbeta en stadsövergripande strategi för levande lokala centrum. I samma budget är 

det tydligt uttalat att samhällsservice ska finnas i hela staden, genom exempelvis 

etablerandet av fler medborgarkontor i ytterstaden, samt att arbetet med att flytta ut 

förvaltningar fortsätter.  

Staden har ett ansvar för den egna verksamheten i detta avseende, men staden ska 

också samverka med och stimulera andra aktörer att flytta ut verksamheter. När 

staten, eller andra aktörer, kan tänka sig att etablera verksamhet i ytterstaden ska 

staden därför vara dem behjälpliga. Under en längre tid har alltför få myndigheter 

lokaliserats till ytterstaden. Från år 2006 och fram till idag har det inte skett några 
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större sådana flyttar varför det torde vara en gemensam uppgift för alla stadens 

partier att försöka påverka sina nationella partier. Parallellt med detta finns det 

anledning att undersöka om stadens arbete med att underlätta externa aktörers 

etablerande i ytterstaden har varit otillräckligt under tidigare år och vad som kan 

göras för att stärka upp ett sådant arbetssätt. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar 

följande. 

Rapport, ”Redovisning av arbetet med effektivisering av stadens administrativa 

lokaler”, godkänns. 

 

 

Stockholm den 13 maj 2015 

 

KARIN WANNGÅRD 

 

Bilagor 

1. Rapport ”Redovisning av arbetet med effektivisering av stadens 

administrativa lokaler”, april 2015. 

2. Flyttkarta åren 2013-2015 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarråden Anna König Jerlmyr och Cecilia Brinck (båda 

M) och borgarrådet Lotta Edholm (FP) enligt följande. 

 

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

 

1. Att delvis godkänna rapporten ”Redovisning av arbetet med effektivisering av stadens 

administrativa lokaler”. 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Alliansen fattade under sin tid i majoritet beslut om flytt av åtta kommunala förvaltningar och 

bolag från innerstaden till ytterstaden. Syftet var att skapa fler arbetsplatser och att bidra till 

ett större konsumtionsunderlag i ytterstadsdelar som präglades av brist på arbetsplatser.  

Under den rödgrönrosa majoriteten har nu tyvärr detta arbete helt stannat av.   

Istället för att driva på i frågan presenterar majoriteten en rapport som enbart redovisar 

vilka beslut som redan har fattats samt övergripande beskriver planeringsläget för de 

förvaltningar och bolag som ännu inte flyttat. Majoritetens ovilja att ta fram en strategi och en 

tidsplan för hur stadens förvaltningar och bolag kan genomföra flyttar från innerstad till 

ytterstad belyser väl vilket ointresse de har av frågan.  

Det enda besked vi fått från majoriteten är att Stokab inte kommer att flytta till Kista/Järva 

samt att flytten av de tekniska förvaltningarna från Tekniska nämndhuset plötsligt läggs på is. 

Av allt att döma är majoriteten helt ointresserad av att flytta förvaltningar från innerstaden till 

ytterstaden. Vi anser att de planerade flyttarna ska genomföras så snart det är möjligt. 

Staden måste fortsätta på den linje om att flytta ut förvaltningar och bolag som lades fast 

under föregående mandatperiod. Att bryta med den linjen skulle istället innebära att staden 

skickar en signal att Stockholms ytterstadsdelar inte är attraktiva nog för att bolag och 

verksamheter ska investera där. 
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Kommunstyrelsen 

 

Reservation anfördes av Anna König Jerlmyr, Joakim Larsson, Cecilia Brinck, 

Regina Kevius och Dennis Wedin (alla M) och Lotta Edholm (FP) med hänvisning 

till Moderaternas och Folkpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Karin Ernlund (C) och Erik Slottner (KD) med 

hänvisning till Moderaternas och Folkpartiets gemensamma reservation i 

borgarrådsberedningen. 
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Ärendet 

 

Kommunstyrelsen beslutade den 6 februari 2013 §8 i ärendet ”Effektivisering av 

stadens administrativa lokaler” (dnr 308-1345/2012) om en inriktning för att flytta ett 

antal förvaltningar och bolag från centrala lägen i staden till ytterstaden. Syftet var 

bland annat att stärka lokala centrum i ytterstaden med fler arbetsplatser samt att 

även att pröva om frigjorda lokaler i innerstaden kan omvandlas till bostäder. 

Planeringen omfattade cirka 1 500 arbetsplatser.   

 

Beredning 

 

Ärendet har beretts av stadsledningskontoret och Stockholms Stadshus AB.  

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontoret och Stockholms Stadshus AB:s gemensamma 

tjänsteutlåtande daterat den 24 april 2015 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Av bifogad rapport, ”Redovisning av arbetet med effektivisering av stadens administrativa 

lokaler” daterad april 2015, framgår vad som hittills har gjorts samt aktuell planering för det 

fortsatta arbetet med att flytta centralt placerade förvaltningar och bolag till ytterstaden. 

Stadsledningskontoret och koncernledningen föreslår att rapporten godkänns. 

Koncernledningen föreslår att skrivelse (23/3) av Lotta Edholm (FP) angående att ta fram 

en strategi för hur staden s bolag kan flytta till ytterstaden anses besvarad med hänvisning till 

vad som redovisats i bifogad rapport, ”Redovisning av arbetet med effektivisering av stadens 

administrativa lokaler”, april 2015. 

Stadsledningskontoret konstaterar att en Motion (2015:13) om att ta fram en strategi för 

hur förvaltningar och bolag kan flytta till ytterstaden för närvarande remissbehandlas inom 

staden. Frågan om effektivisering av stadens administrativa lokaler kommer således att 

aktualiseras ytterligare i samband med beredning av motionen.  

 

Stockholms Stadshus AB  

 

Stadsledningskontoret och Stockholms Stadshus AB:s gemensamma 

tjänsteutlåtande daterat den 24 april 2015 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Se ovan. 


